
 
 

MEDIJI O ZDRAVSTVU 

četvrtak, 24. decembar 2020.godine 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

RTS- Darija Kisić Tepavčević pred vakcinaciju: Želim da pružim lični primer 

RTS- Prve vakcine sutra u Beogradu i Novom Sadu, primiće ih i Brnabićeva, 

Kisićeva i doktor Kon 

RTS- Vučić: Vakcinacija počinje sutra, prvo u staračkim domovima 

BLIC- SAZNAJEMO Krizni štab sutra u 8 sati, na stolu mere za vikend, ali i 

NOVOGODIŠNJE PRAZNIKE 

BLIC- Fabrici sa Jokisimović i Lončarom o vakcinama i medicinskoj opremi 

NOVOSTI- NOVI STRUČNI SAVET KC NIŠ: Prof. dr Milan Stanković novi 

predsednik 

POLITIKA- I klinika „Laza Lazarević” u kovid sistemu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Darija Kisić Tepavčević pred vakcinaciju: Želim da pružim lični primer 

Ministarka rada, zapošljavanja boračkih i socijalnih pitanja i članica Kriznog štaba za borbu protiv 

koronavirusa danas će primiti "Fajzerovu" vakcinu. Za RTS kaže da se oseća ponosno jer je Srbija uspela 

da nabavi vakcinu među prvima u svetu. 

Darija Kisić Tepavčević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, navela da danas počinje vakcinacija u Srbiji, i to 

prvo među najstarijim sugrađanima u domovima za stare. 

Kako je rekla, ona će se vakcinisati pre svih njih da bi pokazala svoje mišljenje o tome koliko je vakcina 

efikasna i bezbedna. 

"Želim da pokažem ličnom primerom", rekla je ministarka. 

Dodala je da odluka da se prvo vakcinišu najstariji nije doneta ad hok, već postoji koordinaciono telo 

koje je odlučilo u odnosu na kriterijume SZO i drugih organizacija, i u odnosu na raspoložive količine i 

rizike. 

Ističe da je populacija starijih osoba u kolektivnim smetšajima u visokom riziku. 

Govoreći o "Fajzerovoj" vakcini, kaže da postoje specifičnosti koje se tiču pakovanja i načina aplikacije. 

Ističe da je zdravstveno osoblje koje će davati vakcinu prošlo sve obuke i da su spremni. 

Ministarka navodi da su istraživanja pokazala da je vakcina bezbedna, da ne izaziva teške neželjene 

efekte i da su moguće lokalne reakcije na ubodnom mestu koje su prolazne. 



 
 

Vancina svetlo na kraju tunela  

"Vakcina je u našoj zemlji, to je velika vest i to bi trebalo da bude svetlo na kraju tunela kovida 19", rekla 

je Darija Kisić Tepavčević. 

Kada je reč o novom soju virusa u Velikoj Britaniji, rekla je da se rade ispitivanja i da to nije prva izmena 

virusa. Dodaje da virus koji je cirkulisao u Evropi nije isti kao onaj iz Vuhana. 

Na pitanje o mogućnosti obustavljanja letova iz Velike Britanije rekla je da se o međunarodnom 

saobraćaju priča na sednicama Krziznog štaba i da će javnost biti obaveštena o svemu. 

Ministarka je komentarisala i doček Nove godine, ističući da je najbitnije da je dočekamo zdravi i da 

učinimo sve da pandemija bude prošlost i da narednu Novu godinu dočekamo bez maski. 

 

 

Prve vakcine sutra u Beogradu i Novom Sadu, primiće ih i Brnabićeva, Kisićeva i doktor Kon 

Vakcinu protiv koronavirusa prvi će sutra primiti korisnici domova za stare u Beogradu i Novom Sadu, ali 

i premijerka Ana Brnabić, ministarka Darija Kisić Tepavčević, kao i epidemiolog Predrag Kon. 

Prvi građani će "Fajzerovu" vakcinu, koja je juče stigla u Srbiju, primiti sutra u 11 sati. 

Takođe, sutra će se na Instititu "Torlak", protiv korone vakcinisati premijerka Ana Brnabić, ministarka za 

rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja dr Darija Kisić Tepavčević, kao i epidemiolog Predrag Kon. 



 
 

 

 

Vučić: Vakcinacija počinje sutra, prvo u staračkim domovima 

Vakcinacija u Srbiji kreće sutra, najavio je predsednik Aleksandar Vučić i dodao da će prvo biti vakcinisani 

korisnici domova za stare, jer su oni najugroženiji. Vučić je izrazio je uverenje da bi Srbija, sredinom 

januara, mogla da krene u masovniju vakcinaciju, ako sve bude u redu sa isporukom vakcina. 

Reč je o vakcini "Fajzer–Biontek", koja je juče stigla u Srbiju, prvih 4.875 doza, a u januaru, februaru i 

martu stići će, kaže predsednik, još više doza. 

Vučić o Dodikovom stanju 

Aleksandar Vučić preneo je da se predsedavajući Predsedništva BiH Milorad Dodik, koji je zaražen 

koronavirusom, dobro drži, da njegovo stanje nije idealno, ali nije ni užasno. 

Vučić je rekao da se Dodik nalazi u Banjaluci, a da može svakog trenutka, ukoliko bude potrebe, da bude 

prebačen u Beograd. 

"Poslali smo dr Stevanovića u Banjaluku, na konsultacije sa tamošnjim lekarima. Dodiku želim dobro 

zdravlje. Nisam lekar da bih davao stručne analize", rekao je Vučić. 

Vakcine su nabavljene bilateralno, samostalno, i Srbija je verovatno jedina zemlja van EU, u ovom delu, 

koja je uspela nešto vakcina da nabavi, rekao je Vučić novinarima u Golubincima. 

"Krećemo odmah. ALIMS je dobila uzorke drugih vakcina, oni će da nastave da rade svoj posao, a onda 

očekujemo veće količine. Vakcina je spas, vakcina je spasila čovečanstvo, da nje nema, neke druge 

bolesti ne bi bile iskorenjene", rekao je Vučić. 



 
 

Važno je, ponavlja, da se vakcinacijom zaštiti veći broj ljudi. 

"Sutra će to krenuti u staračkim domovima, jer je važno da te ljude zaštitimo. Kada se pogledaju svi 

brojevi i procenti, ima i mlađih ljudi koji su čekali dugo, naročito muškaraca, ali ubeljivo najveći broj je 

onih starijih od 80 godina koji su stradali. Oni su najugroženiji i zato treba od njih da počne", rekao je 

Vučić. 

Rekao je da će se i neko iz vrha države vakcinisati, kao signal da je vakcina potrebna i dobra. 

"Da li će Ana Brnabić, ja, Darija Kisić... Videćemo. Nekoga ćemo 'da ostavimo' i za neku drugu, da 

pružimo podršku svakoj vakcini, da pokažemo da je svaka dobra", rekao je Vučić. 

"Masovno vakcinisanje već u januaru" 

Predsednik Srbije izrazio je uverenje da bi Srbija, sredinom januara, mogla da krene u masovniju 

vakcinaciju, ako sve bude u redu sa isporukom vakcina. 

"Možda ćemo krenuti sa vakcinacijom više stotina hiljada ljudi, možda milion. Ako uspemo da završimo 

do kraja januara da vakcinišemo prvom dozom milion ljudi, to bi bilo važno", naglasio je Vučić u izjavi 

novinarima na pitanje kako je mala zemlja poput Srbije bila među prvima u nabavci vakcine. 

Istakao je da ne možemo da se merimo sa zemljama EU, koje, kada nabavljaju, nabavljaju 300 miliona 

vakcina. 

Zbog toga, kako je kazao, mi smo deo Kovaks programa EU, i dali smo donaciju za izradu vakcina od dva 

miliona evra, a i prvi iz regiona za Kovaks program – četiri miliona evra. 

Istakao je da računa da ćemo kroz Kovaks progam dobiti značajan broj vakcina, ali i da se snalazimo 

sami. Kazao je da će Srbija ići konzervativnim putem, i da će odvojiti dve doze za svakog čoveka unapred. 

"Neke zemlje rade drugačije, daju jednu dozu, a za 85 slučajeva potrebna je samo jedna. Mi nećemo da 

rizikujemo pa ćemo da odvojimo po dve. Da se ne dogodi da neko ne može prime drugu dozu", objasnio 

je on. 

Ponovio je da će neko od predstavnika države primiti prve vakcine, i da će to i on uraditi. 

Kazao je da je njemu svejedno koju će primiti, iako neki "stručnjaci" sa kontradiktornim stavovima tvrde 

da neke nisu dobre. 

"Ja ću primiti najlošiju. Šalim se, dobre su sve vakcine koje naša Agencija za lekove odobri", naglasio je 

Vučić. 

 



 
 

 

 

SAZNAJEMO Krizni štab sutra u 8 sati, na stolu mere za vikend, ali i NOVOGODIŠNJE PRAZNIKE 

Sednica Kriznog štaba koja je zakazana za sutra biće održana u 8 sati ujutru, saznaje Blic. 

Podsetimo, poslednja sednica Kriznog štaba održana je u ponedeljak, 21. decembra, kada je doneta 

odluka da se radno vreme svih lokala i radnji sa 17 produži do 20 časova. Tu izmenu Krizni štab je oročio 

do sutra, 25. decembra. 

Poruka sa Štaba s početka nedelje, bila je da ta će na novoj sednici sagledati efekti postojećih mera, kao i 

to kakve su takozvane korona brojke - broj umrlih, novozaraženih, popunjenost bolnica i koliko je ljudi 

na respiratoru, i da će se u skaldu sa tim odlučiti šta i kako dalje, odnosno koje mere će važiti za 

predstojeći vikend, ali i novogodišnje praznike. 

- Za petak je zakazana nova sednica Kriznog štaba na kojoj ćemo da vidimo da li ćemo produžiti, 

promeniti ili dopuniti nove mere koje smo danas usvojili - rekao je tada epidemiolog dr Branislav 

Tiodorović. 

Sutrašnja sednica neizvesnija je nego ijedna pre, s obzorim na to da se stavovi medicinskog i ekonomsko-

političkog dela štaba ovog puta drastično razlikuju. 

 



 
 

 

 

Fabrici sa Jokisimović i Lončarom o vakcinama i medicinskoj opremi 

Ministar za evropske integracije Jadranka Joksimović razgovarala je danas sa šefom Delegacije EU u 

Srbiji, ambasadorom Semom Fabricijem i ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarem o prioritetima 

vakcinacije u našoj zemlji, potrebama za nabavkom medicinske opreme, te o daljem jačanju zdravstvenih 

kapaciteta za borbu protiv kovid pandemije. 

Ministarka je istakla da su na radnom sastanku analizirane dodatne mogućnosti prenamene sredstava sa 

programa EU PRO + čiji je korisnik Ministarstvo za evropske integracije, a za potrebe nabavke medicinske 

opreme, frižidera, zamrzivača za duboko zamrzavanje, minivanove za transport i distribuciju vakcina 

kako bi spremni dočekali vakcinaciju. 

Lončar je poručio da je vakcina najbolji odgovor na trenutne epidemiološke izazove i da je izuzetno 

važno da se zajednički, kroz saradnju i međusobnu podršku na njih odgovori. 

Istakao je da je Srbija prva u regionu uspela da obezbedi prve doze, čime otpočinje imunizacija 

stanovništva. 

Fabrici je naglasio da je sada prelomni trenutak u borbi protiv pandemije sa dostupnim vakcinama i da se 

svi zajedno moramo boriti više nego ikad. 

Na sastanku je poručeno da će EU i Srbija nastaviti blisko da sarađuju i sagovornici su se složili o daljim 

hitnim merama koje treba preduzeti, a za koje će EU pružiti direktnu hitnu finansijsku podršku, između 

ostalog i za vakcine, stoji u saopštenju. 

Evropska unija od početka pandemije pomaže Srbiji, kako finansijski tako i u vidu hitne medicinske 

opreme i materijala. 



 
 

 

 

NOVI STRUČNI SAVET KC NIŠ: Prof. dr Milan Stanković novi predsednik 

PROF. dr Milan Stanković novi je predsednik Stručnog saveta a prof. dr Marina Vlajković je izabrana za 

njegovog zamenika zamenika predsednika. 

Članovi Saveta su takođe prof dr Dragan Milić, prof.dr Miodrag Vučić, prof dr Dragan Dimić, prof dr 

Vesna Nikolov, prim dr Goran Paunović, doc dr Tomislav Kostić i doc dr Vesna Brzački. 

Savet ima zadatak da svojim savetima i predlozima unapredi rad u KC Niš pre u strucnom i 

organizacionom smislu. 

- Već na prvoj sednici bilo je mnogo konstruktivnih predloga koji će se moći realizovati nakon završetka 

pandemije Covid-19. Lično se najviše radujem budućem projektu razvoja transplantacionog programa u 

KC Niš, izjavio je Dragan Milić, član Saveta. 



 
 

 

I klinika „Laza Lazarević” u kovid sistemu 

U kovid sistem ulazi i Klinika za psihijatrijske bolesti „Laza Lazarević”, kaže direktorka te zdravstvene 

ustanove dr Ivana Stašević Karličić. 

Ta klinika će prvi put ući u kovid sistem i zbrinjavaće pacijente sa mentalnim smetnjama koji imaju lake 

oblike kovida. 

Stašević Karličić je za Tanjug rekla da su pripreme u toku i da će će kovid pacijente početi da zbrinjavaju 

krajem nedelje. 

„Delimično ulazimo u kovid sistem. Opredelili smo 40 postelja za naše kovid pozitivne pacijente sa 

lakšom kliničkom slikom”, navela je Stašecić Karličić. 

Navodi da će služba urgentne psihijatrije i dalje raditi nesmetano 24 sata, a kovid zona će biti fizički 

odvojena. 

„To znači da će svi oni koji imaju potrebu za našim uslugama i dalje nesmetano iste dobijati od potpuno 

drugog tima lekara u odnosu na tim koji će raditi u kovid bolnici”, navela je ona. 

Navodi da su zaposleni prošli edukaciju, imali obuku, da su u saradnji sa Institutom Batut odvojene 

crvene i zelene zone na bezbedan način, napravili spisak celokupne opreme koja je još potrebna. 

 


